
PROTOKÓŁ Nr XXXVIII/10
 z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

5 lutego 2010 roku o godz. 10.00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================== 

W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie, (nieobecni: Piotr Nadzieja),
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, (nieobecna radca prawny- Teresa Andrzejewska), 
• sołtysi wsi (nieobecni sołtysi: Leszek Tymniuk, Dariusz Polaszek, Maciej Baryga), 
• zaproszeni  goście:  Pana  Roman  Kolibabka,  Kierownik  Powiatowego  Zarządu  Dróg 

Henryk Lipowczyk oraz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Pan Kazimierz Maciaszek,
• pracownicy Urzędu Miejskiego w Bojanowie,
• Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
• przedstawicielka lokalnej prasy.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Do pkt 1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia  XXXVIII sesji Rady Miejskiej  w Bojanowie dokonał Przewodniczący Stanisław 
Tomiczak. Powitał wszystkich uczestników sesji; po czym stwierdził, że na piętnastoosobowy 
skład Rady w sesji uczestniczy 14 radnych (nieobecny: Piotr Nadzieja), jest ona zatem władna 
obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Do pkt 2. Przedstawienie porządku obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący obrad Stanisław Tomiczak zadał pytanie: „czy są inne wnioski w sprawie 
przedstawionego przy zawiadomieniach  porządku obrad?”.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  wniósł  o  dodanie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały 
w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Stałych na 2010 rok.
Za przyjęciem wniosku głosowali wszyscy obecni radni.
W związku z tym, iż do porządku obrad nie wniesiono innych wniosków, porządek XXXVIII 
sesji Rady Miejskiej przedstawia się następująco:

1. Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XXXVIII Sesji Rady Miejskiej.
3. Przyjęcie protokółu Nr XXXVII/09 z sesji odbytej w dniu 29 grudnia 2009 roku.
4. Zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja Burmistrza Bojanowa o pracy w okresie międzysesyjnym i o wydanych 

zarządzeniach.
7. Informacja o stanie opieki zdrowotnej na terenie Gminy Bojanowo.
8. Informacja o stanie bezrobocia na terenie Gminy Bojanowo.
9. Informacja o planowanych inwestycjach i remontach dróg powiatowych w 2010 roku 

na terenie Gminy Bojanowo.
10. Podjęcie uchwał w sprawie:



1) udzielenia  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali 
mieszkalnych położonych w Giżynie 23c,
2) powierzenia Burmistrzowi Bojanowa uprawnień do ustalania cen i opłat 
za usługi komunalne o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie 
z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej,
3) zmiany uchwały Nr XVIII/147/04 z dnia 23 czerwca 2004 r. w sprawie 
uchwalenia  Planu  Rozwoju  Lokalnego  Gminy  Bojanowo  na  lata  2004-2006, 
2007-2013,
4) przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości Giżyn na lata 2010-2016”
5) przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości Golina Wielka na lata 2010-
2016”,
6) przyjęcia  „Planu  Odnowy Miejscowości  Gościejewice  na  lata  2010-
2016”,
7) przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości Trzebosz na lata 2010-2016”,
8) przyjęcia  „Planu Odnowy Miejscowości  Wydartowo I  na  lata  2010-
2016”,
9) przyjęcia  „Planu  Odnowy  Miejscowości  Zaborowice  na  lata  2010-
2016”,
10) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 rok,
11)  przyjęcie planów pracy Komisji Stałych na 2010 rok,
12)  zaciągnięcia pożyczki,
13)  zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  pn.  „Odnowa  więzi 
społecznych  poprzez  zintegrowane  działania  polegające  na  rewitalizacji, 
zagospodarowaniu parku im. Kosynierów, amfiteatru oraz remontu kompleksu 
sportowego w Bojanowie,
14) zmian budżetu gminy na 2010 rok.

11. Odpowiedzi na zapytania radnych.
12. Wolne głosy i wnioski.
13. Zakończenie.

Do pkt 3. Przyjęcie protokołu Nr XXXVII/09 z dnia 29 grudnia 2009 roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji Nr XXXVII/09 z dnia 29 grudnia 2009 roku nie 
wniesiono  żadnych  uwag  pisemnych  i  ustnych  przewodniczący  obrad  zaproponował, 
aby powyższy protokół  przyjąć  bez odczytywania.  Za propozycją  przewodniczącego Rady 
głosowało  14 radnych  (nieobecni:  Piotr  Nadzieja).  W związku z  powyższym protokół  Nr 
XXXVII/09 z dnia 29 grudnia 2009 roku przyjęto pozytywnie bez odczytywania.

Do pkt 4. Zapytania radnych.

1. Radny Maciej Jagodziński zapytał Burmistrza Bojanowa jak wygląda sprawa 
funduszu sołeckiego?

2. Pan  Stanisław  Talarowski  zapytał  czy  jest  coś  wiadomo  o  dopłatach 
za zbieranie kamieni  z pól powyżej  1 hektara,  gdyż w powiecie górowskim 
płacą 300-350 zł? Pytanie skierował do Radnych Powiatowych.

3. Radny Jan Mardas zapytał Burmistrza o sprawozdanie z obowiązku średnich 
wynagrodzeń dla nauczycieli? Czy otrzymali i jak to wygląda? Stwierdził też, 
że  szkoły  potrzebują  pługa  do  odśnieżania  placy  i  terenu  szkół.  Zapytał 
również czy Burmistrz planuje zatrudnienie osoby do przeprowadzania dzieci 
na przejściu dla pieszych w Golinie Wielkiej?



Do pkt 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  poinformował  zebranych  o  działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym od dnia 29 grudnia 2009 roku do 29 stycznia 
2010 roku. Pytań nie było, informacja stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Do  pkt  6.  Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym 
i     o     wydanych zarządzeniach.  

Burmistrz  poinformował  zebranych,  iż  od  daty  ostatniej  sesji  Rady  Miejskiej  od  dnia 
29 grudnia 2009 roku wydał następujące zarządzenia:

• Zarządzenie Nr 232/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 29 grudnia 2009 rok w sprawie 
powołania  komisji  przetargowej  do  przeprowadzenia  postępowania  o  udzielenie 
zamówienia  publicznego  w  trybie  „przetargu  nieograniczonego”  na  opracowanie 
dokumentacji technicznej modernizacji stacji wodociągowej w Bojanowie,

• Zarządzenie Nr 233/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie 
ogłoszenia  konkursu  projektów ofert  na  realizację  zadania  publicznego  w zakresie 
wspierania finansowego rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie gminy Bojanowo,

• Zarządzenie Nr 234/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 grudnia 2009 roku w sprawie 
zmiany budżetu gminy Bojanowo na rok 2009,

• Zarządzenie Nr 235/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 grudnia 2009 roku w sprawie 
planu  finansowego  zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz  innych 
zadań zleconych gminie ustawami na 2009 rok,

• Zarządzenie Nr 236/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 grudnia 2009 roku w sprawie 
wyznaczenia osoby do udostępnienia informacji o środowisku i jego ochronie,

• Zarządzenie Nr 237/09 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 grudnia 2009 roku w sprawie 
przekazania  w  nieodpłatne  użytkowanie  środka  trwałego  na  rzecz  Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji w Bojanowie,

• Zarządzenie Nr 238/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 11 stycznia 2010 roku w sprawie 
planu  finansowego  zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej  oraz  innych 
zadań zleconych gminie ustawami na 2010 rok,

• Zarządzenie Nr 239/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 25 stycznia 2010 roku w sprawie 
budżetu na 2010 rok,

• Zarządzenie Nr 240/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 25 stycznia 2010 roku w sprawie 
powołania  komisji  przetargowej  na  dzierżawę  stawu  położonego  na  terenie  wsi 
Trzebosz oznaczonego jako działka ew. nr 303,

• Zarządzenie Nr 241/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 25 stycznia 2010 roku w sprawie 
powołania  komisji  przetargowej  na  dzierżawę  stawu  położonego  na  terenie  wsi 
Trzebosz oznaczonego jako działka ew. nr 304,

• Zarządzenie Nr 242/10 Burmistrza Bojanowa z dnia 1 lutego 2010 roku w sprawie 
zatwierdzenia  listy  podmiotów  realizowanych  w  2010  roku  zadanie  publiczne 
w zakresie wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie Gminy Bojanowo 
oraz  wysokości  przyznanych  środków  finansowych  na  wsparcie  realizacji  tego 
zadania.

Pytań nie było. Informacja o realizacji zadań w okresie międzysesyjnym stanowi  załącznik 
nr 3 do protokołu.



Do pkt 7. Informacja o stanie opieki zdrowotnej na terenie Gminy Bojanowo.

Przewodniczący Rady poinformował, że informacja o stanie zdrowia na terenie Gminy 
Bojanowo była przedstawiona na posiedzeniach komisji 1 i 2 lutego 2010 roku. 
Informacja o stanie opieki zdrowotnej na terenie gminy obejmuje:

- ilość zatrudnionych lekarzy,
- liczbie udzielonych porad w ramach poz,
- liczbie porad udzielonych w specjalistyce,
- liczbę bezpłatnych badań morfologicznych dla kobiet między 50-65 rokiem życia,
- liczbę badań urologicznych mężczyzn powyżej 45 lat,
- liczbę badań wzroku dla chętnych powyżej 16 lat,
- informację o przeprowadzonych remontach w 2009 roku,
- informację  o  zakupie  nowego  samochodu  osobowego  marki  skoda  w  miejsce 

wysłużonego poprzedniego samochodu.

Pan  Roman  Kolibabka  poinformował,  że  NP.  ZOZ  ZDROWIE  podpisał  już  umowy 
na specialistykę i rehabilitację, a pozostałe są w trakcie i odpowiedział na pytania radnych 
zapisane na posiedzeniach komisji.

Pytanie  Radnego Franciszka Wieremiejki,  jak jest  liczba  mieszkańców gminy do 18 roku 
życia, jaka jest liczba dzieci do pediatry?
Pan  Roman  Kolibabka  odpowiedział,  że  liczba  mieszkańców  do  18  lat  wynosi  1  800, 
natomiast liczba wszystkich pacjentów to 8 050 osób.

Radny  Franciszek  Wieremiejko  zapytał  czy  5  lekarzy  spełnia  normę,  2  500  pacjentów 
na jednego lekarza?
Pan Roman Kolibabka wyjaśnił,  że zgodnie z normą liczba pacjentów na jednego lekarza 
powinna wynosić 2 500 osób, jest jednak dopuszczalna liczba 2 750 pacjentów na jednego 
lekarza. W Gminie Bojanowo średnio na jednego lekarza przypada około 2 000 pacjentów. 
Mamy 5 lekarzy, to jest 4 etaty lekarskie.

Radny Maciej Jagodziński zapytał skąd wynika tak mała liczba wizyt domowych i skierowań 
do szpitala?
Pan Roman Kolibabka wyjaśnił,  306 wizyt  domowych to o 306 za dużo.  Fundusz mówi, 
że domowa wizyta  lekarza  musi  być  uzasadniona  na  przykład  przez  problem z dojazdem 
do ośrodka zdrowia z powodu ciężkiego stanu zdrowia. W ośrodku pacjent nie tylko może 
skorzystać z diagnostyki na miejscu ale również wykupić leki i je przyjąć.
Pan  Roman  Kolibabka  dodał  też,  że  80  %  leczenia  odbywa  się  w  podstawowej  opiece 
zdrowotnej, również w Gminie Bojanowo.
Sołtys  Stanisław Talarowski  stwierdził,  że  niskie  emerytury  powodują że  wielu  starszych 
ludzi  oszczędza  na  jedzenie  i  nie  ma  możliwości  zapłacić  20  zł  żeby  ktoś  zawiózł  ich 
do lekarza i wykupić leki, dlatego też 306 wizyt to stanowczo za mało.
Pan Kolibabka  wyjaśnił,  że  ośrodek dostaje pieniądze  z NFZ na leczenia,  ale  nie  jest  on 
w stanie  uzdrawiać  finansowo  wszystkich  pacjentów.  Ośrodek  zdrowia  ma  za  zadanie 
leczenie chorych, a nie dowożenie pacjentów. Ośrodek posiada jeden samochód, a pacjentów 
jest około 8 000, który jest wykorzystywane przez pielęgniarkę przy wizytach pielęgniarskich 
i do przewozu osób niedomagających, a nie tylko do wizyt domowych.



Przewodniczący zapytał, czy 306 to liczba tylko wizyt lekarskich?
Pan  Roman  Kolibabka  potwierdził,  że  są  to  tylko  wizyty  lekarskie,  natomiast  wizyt 
pielęgniarskich jest około 50 dziennie na całym terenie. Taka pielęgniarka często też dowozi 
pacjentom leki, czasem też chleb.

Radny Mardas zadał pytanie dotyczące skutków nie podpisania umowy.
Pan Kolibabka wyjaśnił, że gdyby nie podpisano umów wizyty byłyby płatne bądź też podjęto 
by rozmowy z Burmistrzem Bojanowa w tym temacie.

Radny Jan Kubis zapytał jak wygląda sprawa wizyt od zaraz u lekarza?
Pan  Roman  Kolibabka  odpowiedział,  że  w  90  % pacjent  jest  załatwiany  w  ciągu  dnia. 
Zgodnie  z umową w NFZ, nie  mamy obowiązku przyjąć  pacjenta  w ciągu jednego dnia, 
staramy się zawsze w miarę możliwości załatwiać pacjentów jak najszybciej. Jeżeli chodzi 
o wypisanie recepty, to również wciągu dnia lekarz ją wypisze.

Informacja o stanie opieki zdrowotnej na terenie Gminy Bojanowo stanowi  załącznik nr 4 
do protokołu.
Radny Jan Kubis stwierdził, że wręczona radnym przed sesją informacja z rawickiego szpitala 
jest jego zdaniem niepełna, gdyż nie ma wzmianki o kolejkach oraz długach.
Przewodniczący  zaproponował  skierowanie  wraz  z  radnym  Kubisem  pisma  do  Pana 
Atłachowicza  zawierającego  pytania  radnego.  Następnie  przedstawił  zebranym  informację 
otrzymaną z rawickiego szpitala.
Informacja Szpitala Powiatowego w Rawiczu zawiera między innymi wykaz rodzajów usług 
na  które  szpital  ma  podpisane  umowy,  ogólne  zestawienie  poszczególnych  rodzajów 
świadczeń w 2009 roku, zestawienie  wartości  kontraktów zawartych  z  NFZ w 2009 roku 
oraz proponowane przez NFZ wartości umów na 2010 rok.

Innych pytań nie było. Informacja Szpitala Powiatowego w Rawiczu stanowi załącznik nr 5 
do protokołu.

Do pkt 8. Informacja o stanie bezrobocia na terenie Gminy Bojanowo.

Przewodniczący poinformował, że informacja o stanie bezrobocia na terenie Gminy 
Bojanowo była  przedstawiona  na posiedzeniach  komisji  1 i  2  lutego 2010 roku. Poprosił 
Dyrektora  Powiatowego  Urzędu  Pracy  Pana  Kazimierza  Maciaszka  o  wystąpienie 
i przedstawienie zagadnienia.

Informacja  nadesłana  przez  Powiatowy  Urząd  pracy  obejmuje  okres  od  końca  grudnia 
2008 roku do końca grudnia 2009 roku.
Materiał zawiera dane dotyczące:

- poziomu i dynamiki bezrobocia,
- struktury bezrobocia,
- aktywizacji zawodowej bezrobotnych,
- charakterystycznych cech rynku pracy powiatu rawickiego w okresie 2009 roku.

Radna Halina Michalczak zapytała o zasady zwracania kosztów dojazdu do miejsca pracy?
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy wyjaśnił, że jest to zwrot kosztów dojazdu stażystów 
do miejsc pracy, zwracany im przez pierwsze 3 miesiące.
Radny Jan Kubis zapytał, dlaczego tylko przez 3 miesiące skoro staż trwa 6 miesięcy?



Pan Kazimierz  Maciaszek  odpowiedział,  że  gdyby były  zwracane  koszty dojazdu za  cały 
okres stażu, to byłby on znacznie krótszy i mniej by ich było.

Radny Jarosław Bartkowiak zapytał dlaczego przy składaniu wniosków o dopłaty, stypendia 
czy  też  na  inne  świadczenia  bierze  się  pod  uwagę  również  dochód  rodziców,  mimo 
iż wnioskodawca jest pełnoletni?
Pan Maciaszek wyjaśnił, że dochód rodziny jest liczony wspólnie, ponieważ mieszkają oni 
wszyscy w wspólnym gospodarstwie.
Radny Bartkowiak zapytał co będzie jeśli taka osoba napisze oświadczenie, że posiada własne 
gospodarstwo?
Dyrektor  Powiatowego  Urzędu  Pracy  odpowiedział,  że  w  takim  przypadku  otrzyma 
on świadczenie, ale będzie to kontrolowane.

Więcej pytań nie było. Informacja o stanie bezrobocia na terenie Gminy Bojanowo stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu.

Do  pkt  9.  Informacja  o  planowanych  inwestycjach  i  remontach  dróg  powiatowych 
w     2010 roku na terenie Gminy Bojanowo.  

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Stanisław  Tomiczak  poinformował,  że  informacja 
o planowanych inwestycjach i remontach dróg powiatowych w 2010 roku na terenie Gminy 
Bojanowo była przedstawiona na posiedzeniach komisji 1 i 2 lutego i poprosił Pana Henryka 
Lipowczyka  Kierownika  Powiatowego  Zarządu  Dróg  o  uzupełnienie  przedstawionej 
informacji pisemnej.
Pan Henryk Lipowczyk przedstawił prace planowane na 2010 rok, które obejmują:

- podwójne powierzchniowe utrwalenie drogi Gołaszyn – Giżyn,
- budowę chodników:

 w Zaborowicach,
 przy cmentarzu w  do ul. Piaskowej w Bojanowie,
 Gołaszyn od drogi nr 5 do budynku nr 13,

- budowę kanalizacji deszczowej w Kawczu,
- remont cząstkowy łuku drogi w kierunku do Zaborowic,
- wymianę oznakowania,
- malowanie pasów dla pieszych,
- wycinkę drzew,
- przebudowę drogi i budowę chodnika obustronnego w Golinie Wielkiej.

Dodatkowo  Kierownik  PZD  poinformował,  że  wzrosła  kwota  przeznaczona  na  budowę 
chodników z 60 000,00 zł na 90 000,00 zł.

Sołtys  Stanisław  Talarowski  zapytał  jak  wygląda  sprawa  z  kanalizacją  deszczową 
w Czechnowie?
Pan  Lipowczyk  odpowiedział,  że  przewidziane  jest  udrożnienie  istniejące  kanalizacji 
za pomocą  „wuko”,  jeśli  wytrzyma,  to  wtedy  ta  kanalizacja  będzie  sprawną  instalacją. 
Po ukończeniu budowy kanalizacji sanitarnej w Czechnowie położony zostanie chodnik.

Sołtys Talarowski zapytał co z drogą po budowie kanalizacji sanitarnej między Czechnowem 
a Trzeboszem?
Na pytanie  odpowiedział  Burmistrz,  że  kanalizacja  sanitarna  już  istnieje,  w  ramach  tego 
zadania  będzie  położona  nowa  nawierzchnia  ale  tylko  w  Czechnowie.  Nie  pomiędzy 
wioskami.



Radny Krzysztof Skupin zapytał  czy są w Gminie jeszcze takie złe drogi jak Zaborowice- 
Czechnów?
Pan Lipowczyk odpowiedział, że tak na przykład Płaczkowo - Grąbkowo, niestety nie mamy 
środków  finansowych  na  takie  drogi,  gdyż  drogi  te  nie  spełniają  wymogów 
na dofinansowanie z Unii  Europejskiej,  na przykład z powodu małego ruchu samochodów 
na tych drogach

Radny Skupin zaproponował by przejechać tę drogę walcem.
Pan Lipowczyk odpowiedział,  że jest to niemożliwe, gdyż droga ta jest dostosowana tylko 
do nacisku 8 ton.

Radny Jan Kubis zapytał jakie drogi są odśnieżane w pierwszej kolejności?
Pan Henryk Lipowczyk wymienił drogi odśnieżane w pierwszej kolejności:

- Rawicz – Dubin,
- Miejska Górka – Chojno,
- Bojanowo – Tarchalin,
- Bojanowo – Gołaszyn.

Radny Kubis zapytał o liczbę złożonych wniosków na Schetynówkę?
Kierownik  Powiatowego  Zarządu  Dróg  odpowiedział,  że  jeden  gdyż  nie  można  więcej, 
ale Powiatowy  Zarząd  Dróg  złożył  też  wnioski  do  Unii  Europejskiej  i  Urzędu 
Wojewódzkiego.

Kolejne pytanie radnego Kubisa dotyczyło liczby dróg w złym stanie na terenie gminy?
Pan Lipowczyk powiedział, że na to pytanie odpowie pisemnie, gdyż nie ma przy sobie takich 
informacji i nie chce wprowadzić radnego w błąd.

Radny Kubis zapytał dlaczego droga Kawcze Sowiny nie jest odśnieżona?
Pan Lipowczyk wyjaśnił, że w ramach standardu zimowego utrzymania drogi są podzielone 
na 3 standardy, w ramach trzeciego standardu, do którego należy droga Kawcze – Sowiny, 
śnieg  może  zalegać  na  takiej  drodze  do  16  godzin,  dlatego  też  droga  ta  jest  odśnieżana 
w ostatniej kolejności. Pan Lipowczyk dodał, że na ogłoszony przetarg na zimowe utrzymanie 
dróg odpowiadają  najwyżej  dwie firmy,  dodatkowo brak jest  nowego sprzętu,  dlatego też 
najpierw odśnieżane są drogi najruchliwsze. Gdyby nie firma z Trzebosza Powiatowy Zarząd 
Dróg nie dałby rady odśnieżać na bieżąco. 

Przewodniczący Rady zapytał jakie są standardy zimowego utrzymania?
Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg  wyjaśnił,  że  śnieg luźny może znajdować się  na 
drogach:

- drogi I. standardu – 4 godziny,
- drogi II. standardu – 8 godzin,
- drogi III. standardu – 16 godzin.

Sołtys Stanisław Talarowski zapytał o długość dróg powiatowych.
Pan Lipowczyk odpowiedział, że łącznie jest ich 260 km.
Sołtys Talarowski przyznał, że jest to bardzo dużo i niemożliwością jest odśnieżenie tego w 
ciągu jednej nocy.



Przewodniczący Stanisław Tomiczak zgłosił wniosek do Pana Lipowczyka, aby na długich 
odcinkach dróg tworzyć mijanki bądź zakola umożliwiające mijanie się dwóch samochodów.

Radny Bartkowiak zapytał dlaczego powiat nie załatał dziur w asfalcie w stronę Golinki?
Pan Lipowczyk odpowiedział, że będzie to wykonane.

Sołtys Sowin zapytał co z naprawą drogi i budową chodnika w Sowinach?
Kierownik  Powiatowego  Zarządu  Dróg  odpowiedział,  że  jeżeli  tylko  starostwo  znajdzie 
dodatkowe środki to zostanie to wykonane. 

Sołtys Roman Gil zapytał co z chodnikiem i drogą w Kawczu?
Pan Lipowczyk odpowiedział, że najpierw zostanie zrobiona deszczówka, potem kanalizacja 
sanitarna  a  następnie  zostanie  położony  chodnik.  Dodał,  że  droga  ta  jest  uwzględniona 
w planach, a przebudowa zależy od środków.

Więcej  pytań  nie  było.  Informacja  o  planowanych  inwestycjach  i  remontach  dróg 
powiatowych w 2010 roku na terenie Gminy Bojanowo stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził przerwę od 1200 do 1220.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
1/   udzielenia  bonifikaty  przy  sprzedaży  na  rzecz  najemców  lokali  mieszkalnych 
położonych w Giżynie 23c,

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie udzielenia 
bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemców lokali  mieszkalnych  położonych  w Giżynie 
23c.  Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  11  radnych  (nieobecni:  Piotr  Nadzieja,  Halina 
Michalczak, Zuzanna Lorek i Jarosław Bartkowiak).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 8 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
2/ powierzenia Burmistrzowi Bojanowa uprawnień do ustalania cen i  opłat za usługi 
komunalne  o  charakterze  użyteczności  publicznej  oraz  za  korzystanie  z  gminnych 
obiektów i urządzeń użyteczności publicznej.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie powierzenia 
Burmistrzowi  Bojanowa  uprawnień  do  ustalania  cen  i  opłat  za  usługi  komunalne 
o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń 
użyteczności  publicznej.  Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych  (nieobecni:  



Piotr Nadzieja, Halina Michalczak, Zuzanna Lorek).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 9 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
3/  zmiany uchwały Nr XVIII/147/04 z dnia 23 czerwca 2004 r. w sprawie uchwalenia 
Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Bojanowo na lata 2004-2006, 2007-2013,

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było.  W związku z powyższym radni przegłosowali  uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały Nr XVIII/147/04 z dnia 23 czerwca 2004 r. w sprawie uchwalenia Planu Rozwoju 
Lokalnego  Gminy  Bojanowo  na  lata  2004-2006,  2007-2013.  Za  przyjęciem  uchwały 
głosowało 13 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja, Halina Michalczak).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 10 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
4/  przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości Giżyn na lata 2010-2016”,

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Planu Odnowy Miejscowości Giżyn na lata 2010-2016”. Za przyjęciem uchwały głosowało 
14 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 11 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
5/  przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości Golina Wielka na lata 2010-2016”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Planu Odnowy Miejscowości Golina Wielka na lata 2010-2016”. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 12 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
6/  przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości Gościejewice na lata 2010-2016”,



Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Planu  Odnowy Miejscowości  Gościejewice  na  lata  2010-2016”.  Za  przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 13 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
7/  przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości Trzebosz na lata 2010-2016”,

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Planu  Odnowy  Miejscowości  Trzebosz  na  lata  2010-2016”.  Za  przyjęciem  uchwały 
głosowało 14 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 14 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
8/  przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości Wydartowo I na lata 2010-2016”,

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Planu Odnowy Miejscowości  Wydartowo  I  na  lata  2010-2016”.  Za  przyjęciem uchwały 
głosowało 14 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 15 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
9/  przyjęcia „Planu Odnowy Miejscowości Zaborowice na lata 2010-2016”,

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie przyjęcia 
„Planu  Odnowy  Miejscowości  Zaborowice  na  lata  2010-2016”.  Za  przyjęciem  uchwały 



głosowało 14 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 16 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
10/  zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2010 rok,

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań  nie  było.  W  związku  z  powyższym  radni  przegłosowali  uchwałę  w  sprawie 
zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  2010  rok.  Za  przyjęciem  uchwały 
głosowało 14 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 17 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
11/ przyjęcie planów pracy Komisji Stałych na 2010 rok.

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie przyjęcie 
planów pracy Komisji Stałych na 2010 rok. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych 
(nieobecni:  Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 18 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
12/  zaciągnięcia pożyczki,

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 19 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
13/   zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  inwestycji  pn.  „Odnowa  więzi  społecznych 
poprzez zintegrowane działania  polegające na rewitalizacji,  zagospodarowaniu parku 
im. Kosynierów, amfiteatru oraz remontu kompleksu sportowego w     Bojanowie,  



Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
Ponieważ  nie  było  uwag  i  zastrzeżeń  do  uchwały  przewodniczący  Stanisław  Tomiczak 
przedstawił projekt uchwały.
Pytań nie było. W związku z powyższym radni przegłosowali uchwałę w sprawie zaciągnięcia 
zobowiązań  w zakresie  inwestycji  pn.  „Odnowa więzi  społecznych  poprzez  zintegrowane 
działania  polegające na rewitalizacji,  zagospodarowaniu parku im.  Kosynierów,  amfiteatru 
oraz  remontu  kompleksu  sportowego  w Bojanowie.  Za  przyjęciem  uchwały  głosowało 
14 radnych (nieobecni:  Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 20 do niniejszego protokołu.

Do pkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie:
14/  zmiana budżetu gminy na 2010 rok,

Przewodniczący Rady Miejskiej Stanisław Tomiczak poinformował, że treść przedmiotowej 
uchwały  była  przedmiotem  obrad  Komisji  Stałych  Rady,  komisje  nie  wniosły  uwag 
i zastrzeżeń i zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. Od posiedzeń komisji wprowadzono 
zmiany,  projekt  uchwały  ze  zmianami  został  dostarczony  radnym  na  sesji,  zmiany 
przedstawiła Pani Skarbnik:

- zwiększa  się  dochody  w  dz.  852  -  dotacja  celowa  na  realizację  własnych  zadań 
bieżących gminy przeznaczona jest na dofinansowanie realizacji  programu „Pomoc 
państwa w zakresie dożywiania” (47 700,00 zł),

- zwiększa się wydatki w dz. 852 – zakup usług pozostałych – dożywianie w ramach 
programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”.

Pytań nie było.  W związku z powyższym radni przegłosowali  uchwałę w sprawie zmiana 
budżetu  gminy  na  2010  rok.  Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  14 radnych  (nieobecni:  
Piotr Nadzieja).
Przewodniczący  Stanisław  Tomiczak  stwierdził,  że  uchwała  została  podjęta  i  stanowi 
załącznik 21 do niniejszego protokołu.

Do pkt 11. Odpowiedzi na zapytania radnych.

Na pytanie  radnego  Macieja  Jagodzińskiego,  jak   wygląda  sprawa  funduszu  sołeckiego? 
Burmistrz  Bojanowa odpowiedział,  że na rok 2010 nie został  uchwalony fundusz sołecki, 
natomiast  na sesji  Rady  Miejskiej  w  miesiącu  marcu  zostanie  podjęty  temat  funduszu 
sołeckiego na 2011 rok.

Na pytanie sołtysa Stanisława Talarowskiego czy jest coś wiadomo o dopłatach za zbieranie 
kamieni z pól powyżej 1 hektara?
Przewodniczący  Rady  Stanisław  Tomiczak  poinformował,  że  skontaktował  się  z  Panem 
Jędrkowiakiem z Agencji w Miejskiej Górce i nic na ten temat mu nie wiadomo.

Na  pytania  radnego  Jana  Mardasa  o  sprawozdanie  z  obowiązku  średnich  wynagrodzeń 
dla nauczycieli? Czy otrzymali i jak to wygląda? Czy Burmistrz planuje zatrudnienie osoby 
do  przeprowadzania  dzieci  na  przejściu  dla  pieszych  w  Golinie  Wielkiej?  Oraz  jego 
stwierdzenia,  że szkoły potrzebują pługu do odśnieżania placy i  terenu szkół.  Odpowiedzi 
udzielił Burmistrz Bojanowa.



Burmistrz przyznał rację radnemu, iż szkoły potrzebują pługów do odśnieżania i przyznał, 
że nic  nie  stoi  na przeszkodzie  aby  wynająć  pług  i  to  odśnieżyć.  Gmina  ma  za  zadanie 
odśnieżać drogi.
Jeśli chodzi o przejście dla pieszych w Golinie Wielkiej Burmistrz przypomniał, że udzielił 
już  na  ten  temat  informacji  w  informacjach  Burmistrza.  Natomiast  co  do  zatrudnienia 
dodatkowej  osoby na  przejściu  nie  przewiduje  się  tego  w ramach  żadnych  dodatkowych 
środków, jest możliwość rozmowy w Powiatowym Urzędem Pracy na ten temat, ale wtedy 
osoba  ta  musiałaby  przejść  odpowiednie  szkolenie.  W chwili  obecnej  nie  przewiduje  się 
osoby na to stanowisko.
Co  do  średnich  wynagrodzeń  dla  nauczycieli  Burmistrz  poinformował,  że  w  tym  roku 
jest obowiązek  ustawowy  aby  przedstawić  sprawozdanie  na  ten  temat  w  oparciu  o  dane 
nadesłane z placówek oświatowych, w terminie do 15 lutego. Burmistrz przedstawił wstępne 
sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

Wstępne sprawozdanie z wysokości  średnich wynagrodzeń nauczycieli  na poszczególnych 
stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  prowadzonych  przez  jednostkę  samorządu 
terytorialnego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.

Do pkt 12. Wolne głosy i wnioski.

Podczas  wolnych  głosów  i  wniosków  Przewodniczący  Rady  Stanisław  Tomiczak 
poinformował,  iż  dostarczone  już  na  posiedzeniach  komisji  1  i  2  lutego  oświadczenia 
majątkowe  należy  złożyć  w  2  egzemplarzach  do  30  kwietnia  2010  roku  oraz  dołączyć 
do niego 2 kserokopię PIT-u.
Przewodniczący  poprosił  również,  aby  wypełniając  PIT-y  pamiętać  o  przekazaniu  1% 
podatku  na  szczytny  cel  pomocy  chorym  dzieciom,  przypominając  że  do  materiałów 
sesyjnych  załączono  informacje  o  2  dzieci  potrzebujących  pomocy,  Dominice  w  Gminie 
Bojanowo oraz Kindze w Rawiczu.

Do pkt 13. Zakończenie.

W związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Stanisław  Tomiczak 
podziękował  wszystkim  za  przybycie  i  zakończył  XXXVIII  sesję  Rady  Miejskiej 
w Bojanowie  o godzinie 1315.

Protokolant Monika Łapińska


